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Geachte mevrouw van Wieren, beste Vivianne, 

 

 

In uw brief van 23 oktober 2020 heeft u namens de VVD het college vragen gesteld 

over de aanpak van zwerfafval. Aanleiding hiervoor is het feit dat de VVD constateert 

dat er in Veldhoven op veel plekken zwerfafval wordt aangetroffen. Het zwerfvuil laten 

liggen is geen optie omdat dit een negatieve invloed heeft op de leefbaarheid, 

gezondheid van mens en natuur, circulaire economie en de kosten. Zwerfafval is 

daarnaast een actueel probleem.  

 

U stelt het college een aantal vragen waar we met deze brief graag een antwoord op 

geven.   

 

1. Op welke wijze wordt zwerfafval binnen Veldhoven bestreden? 

Het bestrijden van zwerfafval is opgenomen in onze onderhoudsbestekken. We laten 

in heel Veldhoven zwerfafval opruimen door aannemers die het groenonderhoud 

uitvoeren. Groenonderhoud wordt op basis van beeldbestekken uitgevoerd. Dat wil 

zeggen dat er aan een bepaalde beeldkwaliteit voldaan moet worden. Incidenteel 

wordt er extra inzet gepleegd op plekken waar veel zwerfafval ligt. 

 

2. Op welke wijze kunnen scholen, burgers en bedrijven actiever worden 

betrokken bij (het terugdringen van) zwerfafval? 

Naast professionele schoonmaak van het groen wordt veel aandacht besteed aan 

vrijwilligers en schoolprojecten. Door de Covid-19 maatregelen zijn scholenproject nu 

moeilijker te organiseren. Desondanks hebben scholen dit jaar wel meegedaan aan de 

World Clean Up Day. In samenwerking met een aannemer proberen we inwoners 

zoveel mogelijk zelf te betrekken bij hun schone leefomgeving. We hopen dat zo het 

aantal vrijwillige ‘opschoonteams’ toeneemt. Succesvol is de actie gericht op het 
werven van ZAP vrijwilligers (ZwerfAfvalPakkers). Dit heeft geresulteerd in een 

groeiend aantal vrijwilligers.  

 

3. Welke innovatieve oplossingen kunnen worden ingezet om de hoeveelheid 

zwerfafval terug te dringen? 

Als innovatieve oplossingen in de gemeente hebben we de afgelopen jaren een tiental 

zogenoemde perscontainers afvalbak op zonne-energie geplaatst waardoor containers 

minder snel vol raken. Hierdoor komt zwerfafval minder snel in de openbare ruimte 

terecht. Ook zijn we als gemeente aangesloten bij de statiegeldalliantie en worden 
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landelijke trends en normen gevolgd (zoals het invoeren van statiegeld op plastic 

flesjes kleiner dan een liter wat volgend jaar wordt ingevoerd).  

 

4. Ziet u toegevoegde waarde in het aanpassen van de huidige infrastructuur 

en/of te gaan werken met een beloningsysteem?  

Op dit moment zien wij geen toegevoegde waarde in het aanpassen van de huidige 

infrastructuur of een nieuw (plaatselijk) beloningssysteem. Hoewel het aanpassen van 

de huidige infrastructuur (meer afvalbakken en ledigen) kan leiden tot een schonere 

woonomgeving, zullen de kosten echter hierdoor toenemen terwijl het succes ervan  

onzeker is. Het gedrag van inwoners is in dit verband belangrijk maar moeilijk te 

beïnvloeden. Met bewustwordingsacties proberen we dit te verbeteren. 

 

5. Kan de huidige handhaving worden aangescherpt en/of hogere boetes 

worden uitgedeeld? 

Onze handhavingsambtenaren zijn tijdens hun surveillance alert op het dumpen of 

weggooien van afval in het openbaar gebied, bermen en bosgebied. Bij het op 

heterdaad aantreffen, wordt hierop door de boa direct opgetreden. De overtreder 

krijgt een boete. De hoogte van de boetes wordt door het Ministerie van Justitie en 

Veiligheid vastgesteld. 

 

6. Is een dergelijk systeem (Opt-insysteem) al weleens in jullie college 

besproken? Zou een dergelijk systeem, volgens u, bijdragen aan o.a. de 

aanpak van (zwerf)afval? 

In 2020 is onderzoek uitgevoerd naar een ander systeem voor verspreiding van 

reclamefolders. Ons college heeft toen besloten om het huidige systeem te 

handhaven. De gemeenteraad is hier over geïnformeerd (raadsinformatienota 

20bs00037). Keuze van dit systeem (Opt-insysteem) heeft alleen invloed op de 

hoeveelheid reclamedrukwerk die bewoners thuis krijgen bezorgd en heeft geen relatie 

met zwerfafval.  

 

We gaan er van uit dat we u met onze reactie voldoende hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

het college van burgemeester en wethouders van Veldhoven, 

 

 

 

Noud Bex Marcel Delhez 

secretaris burgemeester  


